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Lausuntopyyntö luonnoksesta hallituksen esitykseksi väylämaksun puolituksen 
jatkamisesta

Lausunnonantajan lausunto

Voitte kirjoittaa lausuntonne alla olevaan tekstikenttään

Kokoomuksen Kotkan Kunnallisjärjestö ja Kokoomus-RKP:n Kotkan Valtuustoryhmä kiittävät 
mahdollisuudesta lausua lakiluonnokseen liittyen. Esitys väylämaksujen pysyvästä puolittamisesta on 
oikeansuuntainen, mutta pidämme ensisijaisena tavoitteena ja pysyvänä toimena meriliikenteen 
väylämaksun poistamista kokonaan. Väylämaksun poistamisella olisi pidemmällä aikavälillä 
positiivisia vaikutuksia ulkomaankaupan kilpailukykyyn, meriliikenteen tehokkuuteen ja 
ilmastopäästöjen vähentämiseen, kiertotalouden toteutumiseen (teollisuuden matala-arvoisten 
sivutuotteiden kuljetus edelleen käytettäväksi) sekä transitoliikenteeseen.

Venäjältä aikaisemmin tuotu metsäteollisuuden käyttämä raakapuu tuodaan nykyisin maahan 
merikuljetuksilla, jolloin väylämaksut kasvattavat vientiteollisuuden kustannuksia kahdessa 
vaiheessa.

Suomi on riippuvainen merikuljetuksista, koska yli 90% ulkomaankaupan tuotteista, tuonnissa ja 
viennissä kuljetetaan meriteitse. Huoltovarmuudenkin näkökulmasta on tärkeää, että meriliikenne 
Suomeen ja Suomesta säilyy kilpailukykyisenä Itämerellä.

Tulli suorittaa väylämaksujen perinnän, joten se, kuinka paljon väylämaksujen poistaminen 
vapauttaisi Tullin resursseja, olisi hyvä selvittää.
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